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HET AUTEURSRECHT OP DE IN DEZE KRANT 

VERSCHENEN ARTIKELEN WORDT DOOR 

DE VVD VOORBEHOUDEN.

DE VVD HEEFT ALLE ZORG GEGEVEN AAN HET 

NAKOMEN VAN WETTELIJKE REPRORECHTEN.

IS HET DESONDANKS ZO, DAT ER RECHTHEBBENDEN 

ZIJN, DIE NIET GETRACEERD KONDEN WORDEN OF 

VAN WIE DE CLAIM OP GEBRUIKT MATERIAAL NIET 

BEKEND WAS, DAN WORDEN ZIJ VERZOCHT ZICH 

SCHRIFTELIJK MET DE VVD IN VERBINDING TE STELLEN, 

MET OPGAVE VAN HUN CLAIM EN DE UITGAVE WAAR-

OP DEZE CLAIM GEBASEERD IS.

Gemeenteraadsverkiezingen en verkie-
zingen voor de provinciale staten wor-
den vaak aangeduid als graadmeter 
voor de waardering van het kabinets-
beleid of als voorbode van de volgen-
de Tweede Kamerverkiezingen. Daar zit 
veel in. Veel kiezers worden immers bij 
hun stemgedrag voor lokale en provin-
ciale verkiezingen geleid door hun in-
druk van de landelijke politiek en door 
hoe zij vinden dat het land wordt be-
stuurd. Maar niet alleen leidt dat tot 
slechte vergelijkingen, het is ook tot te-
rechte onvrede van lokale en provinciale 
politici, want hun verkiezingen moeten 
gaan over onderwerpen waarvoor juist 
hun gemeente of hun provincie verant-
woordelijk is.

Elke verkiezing moet haar eigen 'identi-
teit' hebben. Raadsverkiezingen in Pa-
pendrecht gaan over andere dingen dan 
raadsverkiezingen in Hardenberg en 
kiezers in Noord-Holland moeten weten 
dat hun statenverkiezingen een andere 
inzet hebben dan de statenverkiezingen 
in Limburg.

Degenen die kiezers dat het beste kun-
nen vertellen zijn politici zelf. Zij zijn 
degenen die het verschil moeten laten 
zien; het verschil dat maakt dat kiezers 
op hen stemmen. En dat roept de vraag 
op hoe herkenbaar we ons als VVD-be-
stuurder maken in onze eigen gemeente 
of provincie. Timmeren we aan de weg 
met een eigen, liberale opvatting over 
lokale onderwerpen? Geven we invul-
ling aan onze opvattingen over wat 
een middenbestuur zoals een provincie 
moet doen? Maken we in de gemeente 
en de provincie gebruik van de moge-
lijkheden die landelijke regelgeving ons 
biedt om op de lokale of provinciale 
maat toegesneden beslissingen te ne-
men over ruimtelijk beleid, mobiliteit of 
werkgelegenheid?

De eerste gelegenheid om dat te laten 
zien is in de aanloop naar de raadsver-
kiezingen van volgend jaar maart. En 

reken maar dat die sneller voor de deur 
staan dan we nu denken! Meer dan ooit 
tevoren hebben gemeenten een gewel-
dige vrijheid om lokaal en regionaal te 
beslissen over bijvoorbeeld de uitvoe-
ring van de WMO, de Participatiewet 
en straks de nieuwe Omgevingswet. De 
beschikbaarheid van zorg, de toeleiding 
naar werk en de inrichting van de leef-
omgeving zijn thema's bij uitstek waar 
we ons als liberalen kunnen laten zien. 
De VVD staat voor een overheid die be-
schermt wie achterop raakt en faciliteert 
wie voorop wil lopen. Niet voor een 
overheid die alleen maar bepaalt wat 
burgers en bedrijven niet mogen, maar 
voor een overheid die inziet dat de sa-
menleving veel dingen beter doet dan 
de overheid zelf ooit zou kunnen. Dat is 
geen politiek van een VVD-fractie aan 
het Binnenhof, maar een opvatting die 
week in, week uit in elke raadszaal, op 
elk marktplein en bij elk buurthuis door 
elke VVD'er uitgedragen kan worden. 
Elke dag is een campagnedag!
 
Arjen Gerritsen 

Voorzitter VVD-Bestuurdersvereniging

en burgemeester van Almelo 

VERKIEZINGEN
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Benoemd

Arno Brok is voorgedragen als Commissaris 
van de Koning in Friesland.

Met ingang van 6 januari 2017 is Peter de 
Baat benoemd tot burgemeester van 
Montferland

Met ingang van 18 januari 2017 is 
Han ter Heegde benoemd tot burgemeester 
van Gooise Meren.

Rob Benschop is benoemd tot wethouder in 
Neder-Betuwe.

Burgemeester van Baarn Mark Röell is door 
de gemeenteraad van Baarn unaniem voorge-
dragen voor herbenoeming

Charlie Aptroot is benoemd tot waarnemend 
burgemeester in Wassenaar.

SAVE THE DATE

Op vrijdag 19 mei vindt het Voorjaarscongres van de VVD-Bestuurdersvereniging plaats. 
Houd daarom deze datum vrij in uw agenda!  Meer informatie over het congres vindt u 
binnenkort op de website van de VVD-Bestuurdersvereniging: bestuurdersvereniging.vvd.nl. 

DOWNLOAD DE VVD COMMUNITY APP!

Ga naar de 
GOOGLE PLAY STORE of 
naar de APP STORE op uw 
tablet of mobiele telefoon.

Zoek op 'VVD Community'

Download de App Log in met uw MIJNVVD 
gebruikersgegevens en 
praat mee
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Het lijkt zo vanzelfsprekend. We wonen, werken 

en recreëren in de Nederlandse delta en maken 

ons zelden zorgen of we dit in de toekomst kun-

nen blijven doen. Dit hebben wij te danken aan 

de inzet van onze waterschappen. Maar als je de 

gemiddelde Nederlander op straat vraagt naar het 

waterschap en de taken die zij vervult merk je al 

snel dat deze kennis gering is. Ariane Hoog, Dage-

lijks Bestuurder bij Waterschap Amstel, Gooi en 

Vecht (AGV) zet zich in voor het nut en de nood-

zaak van het waterschap. Liberaal Bestuur ging in 

gesprek met Ariane Hoog over Waterschap AGV, 

innovatie en het vergroten van de betrokkenheid 

van de burger bij het Nederlandse watermanage-

ment. 

Richten op de kerntaken
Op 18 maart 2015 ging Nederland naar de stem-

bus voor de Provinciale Statenverkiezingen en 

de Waterschapsverkiezingen. Ruim 43 procent 

van de Nederlandse kiezers bracht een stem uit. 

Bijna een verdubbeling van de opkomst in 2008 

voor de Waterschapsverkiezingen. VVD-lijstrek-

ker voor  Waterschap AGV was Ariane Hoog. De 

VVD won deze verkiezingen, een grote verassing 

omdat de PvdA toen de grootste partij in Amster-

dam was. Ariane: “We hebben samengewerkt met 

de provincies, met onder andere Elisabeth Post, 

lijsttrekker voor de VVD in Noord-Holland tijdens 

de Provinciale Statenverkiezingen en Erik van der 

Burg, campagneleider en wethouder in Amster-

dam. Daarnaast hadden wij ook een duidelijk ver-

kiezingsprogramma. Het waterschap moet zich 

enkel bezighouden met de kerntaken. Tot slot 

hadden wij gewoon een goed en positief verhaal: 

we moeten ons richten op de kracht en de kansen 

van het water.”

Van 2009 tot en met 2015 was Ariane Hoog zelf 

lid van de Provinciale Staten in Noord-Holland. 

“Als Statenlid hield ik mij al bezig met duurza-

me economie. Ik ging op zoek naar duurzame 

alternatieven voor energie. Zo onderzocht ik de 

mogelijkheden van zonne-energie maar ik keek 

ook naar de kansen die het water biedt. Dat doe 

ik nu ook in het Waterschap AGV. Amstel, Gooi 

en Vecht is een prachtig waterschap en daarnaast 

is Amsterdam een prachtplaats om je met water 

bezig te houden.” Naast haar werkzaamheden 

voor het Waterschap AGV maakt Ariane deel uit 

van de Commissie Aanpassing Belastingstelsel 

(CAB). De commissie onderzoekt op dit moment, 

in opdracht van de Unie van Waterschappen, of 

het huidige belastingstelsel van de waterschap-

pen toekomstbestending is of dat er aanpassingen 

nodig zijn.

Nederland is uniek
Het waterschap heeft drie kerntaken; veiligheid, 

waterpeil en schoon water. “We waarborgen als 
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waterschappen de veiligheid. We richten ons 

daarbij niet alleen op zee, maar kijken ook naar 

de rivieren, watergangen en polders. Ook hebben 

wij onze handen vol aan de klimaatverandering. 

Zo zijn er meer en intensievere hoosbuien. Dit 

regenwater krijgen we niet in één keer weg. Er 

is een grens aan wat we per etmaal weg kunnen 

pompen. Daarom kijken we vooruit, we  anticipe-

ren op de bui die gaat komen en we bemalen voor, 

zodat het waterpeil op een goed niveau blijft. Dit 

is een belangrijke taak zodat wij kunnen blijven 

wonen, werken en recreëren onder NAP. Maar ook 

de zorg voor schoon oppervlaktewater is een taak 

van het waterschap.”

Nederland is uniek in haar watermanagement. 

Delegaties van over de hele wereld komen naar 

ons land om te kijken hoe wij hier omgaan met 

het water. Ariane: “We moeten niet vergeten, dat 

veel kantoren en industrie en bijvoorbeeld ook 

Schiphol onder de zeespiegel ligt. Het waterschap 

staat daarom mede aan de basis van de economie. 

Als buitenlandse delegaties bij ons op bezoek ko-

men, zorgt dit in de slipstream voor werkgelegen-

heid door export van kennis, mensen en bedrij-

ven.” 

“In Nederland kennen we ook veel verschillende 

opgaven. In ons waterschap hebben we te ma-

ken met een dalende bodem, dat komt door het 

inklinken van  het veen. Gekscherend noemen we 

dit ook wel: ‘heel Holland zakt’. We zijn met de 

sector aan het kijken naar de mogelijkheden hoe 

hier mee om te gaan.Daarnaast bewaken we con-

tinue de kwaliteit van onze dijken en zoeken we 

naar innovatieve oplossingen. Daar zijn naast de 

waterschappen ook kennisinstituten zoals Delta-

res en de TU Delft en verschillende ministeries bij 

betrokken,” vervolgt Ariane. We werken continue 

samen om nieuwe ontwikkelingen het hoofd te 

bieden. 

Innovatiekracht
Ariane: “Het Waterschap AGV kent een unieke 

combinatie van stad en landelijk gebied. Wij wer-

ken met de gemeente Amsterdam op het gebied 

van water samen in onze uitvoeringsorganisatie 

Waternet. Dat geeft een bepaalde slagkracht, het 

geeft ons de ruimte om ook andere dingen te 

doen. Bijvoorbeeld de samenwerking met onder-

zoeksinstellingen en maatschappelijke organisa-

ties. Zo bieden wij als Waterschap ook stages aan, 

aan zowel MBO-scholieren als promovendi.”

 

Daarnaast heeft Waterschap AGV een enorme in-

novatiekracht en tonen wij veel lef. Wij werken sa-

men met de intentie om echt die volgende stap te 

zetten. Zo wordt in de Amsterdamse concerthal, 

de Heineken Music Hall, nu AFAS live, de urine  

opgevangen in een grote tank die vervolgens naar 

de rioolwaterzuiveringsinstallatie gaat van Wa-

terschap AGV. Daar wordt het fosfaat uit de urine 

omgezet in struviet, een vruchtbare mestsoort. Zo 

draagt men ongemerkt bij aan de productie van 

kunstmest. Ook op festivals kon men urine inleve-

ren bijvoorbeeld tijdens de Sail. 

Ook proberen we samen met het Academisch 

Medisch Centrum (AMC) een betere oplossing te 

zoeken voor hun rioolafvoer zodat medicijnresten 

niet in het afvalwater terechtkomen. Onze riool-

waterzuiveringsinstallaties worden steeds meer 

“energie- en grondstoffabrieken”, Goed voor het 

milieu. We zetten ook innovatieve middelen in  

zoals drones voor de dijkbewaking 

Als de dijken breken
Hoe gaan we nu de betrokkenheid en kennis van 

de Waterschappen bij de burger vergroten? 

Een mooi voorbeeld is de zesdelige EO-serie welke 

onlangs is uitgezonden op NPO 1 ‘Als de dijken 

breken’. Wat blijft er eigenlijk van ons land over 

als er anno nu een watersnoodramp zich voltrekt? 

Een echte kijkcijferhit! Maar de serie zet ons ook 

weer met beide benen op de grond. We moeten 

waakzaam blijven voor de gevaren van het water. 

Er zijn veel dijkverbeteringsprogramma’s waar 

de mensen bij betrokken worden. We geven in-

formatie, organiseren bijeenkomsten en gaan het 

gesprek aan.. En we gaan over op nieuwe commu-

nicatiemiddelen. Zo hebben we het programma 

‘Dienstverlening naar Mobiel’, zodat klanten al-

lerlei zaken online kunnen regelen. Denk aan het 

doorgeven van meterstanden of verhuizing. We 

hebben ook onze begroting online zodat je kunt 

zien hoe het belastinggeld wordt besteed.Daar 

krijgen wij veel positieve reacties op! 

De toekomst van het waterschap ligt ook bij de 

jeugd. Het Waterschap AGV heeft een jeugdbe-

stuurder en landelijk is er een jeugddijkgraaf.  

Deze zetten zich in om jongeren te betrekken bij 

het werk van de Waterschappen.  Tot slot, willen 

we het bedrijfsleven meer betrekken bij het wa-

terschap, water biedt bijvoorbeeld veel kansen en 

mogelijkheden voor het MKB, er zit werk in water. 

Zo zijn er apps in ontwikkeling die te maken heb-

ben met recreëren op en bij het water.”

Genieten
Ariane: “Als Waterschap werken we hard aan 

onze kerntaken, maar we willen ook dat onze in-

woners kunnen genieten van water. Ik zeg altijd: 

geniet van het water, d’r op, d’r in of d’r langs! 

Het Waterschap is een hele mooie omgeving. Het 

werk is veelzijdig en echt niet alleen technisch. 

Er is ook een heel groot maatschappelijk aspect. 

Het polderen zit ons nu eenmaal in het bloed. 

Bij het Waterschap is de houding vaak ‘doe maar 

normaal’ en als de nood aan de man is, iedereen 

aan de bak. Wij pakken onze kansen en mogelijk-

heden die het water ons biedt. Het Waterschap is 

de oudste bestuurslaag, we evolueren, we passen 

ons aan, aan de nieuwe stromen van de tijd met 

al haar uitdagingen en kansen. We werken, zoals 

dat een liberaal betaamt, doelmatig en sober. Er 

zijn op dit moment een aantal mooie vacatures 

vrij. Waterschappen kunnen nog wel wat meer 

VVD gebruiken.” 
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Het is na zoveel jaren crisis toch weer even wen-

nen: goed nieuws in de krant en op het nieuws. 

De seinen staat vol op groen en ook de toekomst 

ziet er hoopvol uit. De afgelopen weken zien we 

steeds meer nieuws waaruit blijkt dat Nederland 

een van de prettigste, gezelligste en beste landen 

van de wereld is. En toch voelt nog niet iedereen 

dat. ''De economie groeit, maar met ons leven 

gaat het nauwelijks beter'' zeggen veel mensen 

nog. Zo gek is dat ook weer niet. 

Toen het Kabinet Rutte-II aantrad bevonden we 

ons in een van de diepste crises die Nederland 

ooit gekend heeft. Wie de krant opensloeg zag 

zich dagelijks geconfronteerd met slecht nieuws. 

Banken die genationaliseerd werden, landen die 

gered werden of bedrijven die moesten sluiten. 

Het was een periode met veel leed voor iedereen 

die zijn baan verloor en bijna iedereen die de 

crisis op een andere manier voelde. Een periode 

waarin de VVD veel maatregelen genomen heeft 

die niet populair waren, maar wel noodzakelijk. 

Want na al die jaren is de basis op orde gebracht.

Het resultaat daarvan zien we nu. De economie 

van Nederland groeit als kool, sneller dan we de 

laatste negen jaar gezien hebben. Waar we de cri-

sis ingingen als een van de sloomste groeiers van 

Europa behoren we inmiddels tot de kopgroep. 

De effecten daarvan zien we elke dag en overal. 

Meer mensen vinden een baan, meer starters ko-

pen een huis en voor het eerst in lange tijd geeft 

de overheid niet meer geld uit dan dat er binnen-

komt. Nederland staat er goed voor, en daar mo-

gen we trots op zijn.

En nu dat fundament er ligt wordt het tijd dat 

mensen daar de vruchten gaan plukken.  Na ja-

ren van bezuinigingen en slecht nieuws denkt 

nog altijd eenderde van de Nederlanders dat ze 

het dit jaar slechter zullen hebben dan vorig jaar, 

volgens TNS Kantar. Die zorgen trekt de VVD zich 

aan en zijn wat ons betreft inzet voor de verkie-

zingen. Aan een stijgend consumentenvertrou-

wen heb je niks wanneer je in een 0-urencontract 

zit met twee studerende kinderen en een begro-

tingsoverschot maakt je niks uit wanneer je nog 

niet zeker weet of je pensioen volgend jaar op peil 

blijft. Nu de statistieken en de cijfers weer groen 

zijn verdienen mensen ook meer groen in de por-

temonnee.

Want waar dit kabinet, maar ook alle VVD-be-

stuurders en politici, gevochten hebben om Ne-

“Nederland staat er goed voor, 
en daar mogen we trots op zijn.”

Mark Harbers is lid van de Tweede Kamer en financieel 

woordvoerder namens de VVD. Ook is hij kandidaat 

voor de Tweede Kamerverkiezingen van 2017.

OVER DE AUTEUR

derland sterker uit de crisis te laten komen wordt 

het de taak van de VVD om ervoor te vechten dat 

deze nieuwe zorgen weggenomen worden. Dat is 

ook waarvoor u en ik ons de komende maanden 

gaan inzetten. Want dé manieren om de zorgen 

weg te nemen, met een grote belastingverlaging 

en meer investeringen in veiligheid, infrastruc-

tuur en defensie, komen er alleen als wij op 15 

maart een goede uitslag op het scherm zien. Dát 

is waarvoor wij de komende dagen, weken en 

maanden campagne gaan voeren. Dát is waarom 

het belangrijk is dat we langs de deuren gaan en 

overal het VVD-geluid laten horen.  Zodat niet al-

leen de boekhouders en financieel woordvoerders 

zoals ik blij worden van economische groei, maar 

ook de mensen in het land, dank zij de VVD, het 

stap voor stap beter gaan krijgen. Want wij als 

VVD’ers zijn pas tevreden als élke Nederlander 

merkt dat het beter gaat.

DE VVD IS PAS TEVREDEN 
ALS IEDEREEN MERKT DAT 
HET BETER GAAT 
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Je hoort vaak aan de borreltafel de vraag: “Rijden 

we straks allemaal op batterijen of op waterstof?” 

Het antwoord is wat genuanceerder dan sommige 

mensen doen voorkomen. Ik heb geen glazen bol. 

Wat ik als liberaal met u wil delen is mijn kennis 

en ervaring in de groeiende economie van elektri-

sche mobiliteit, waterstof en netbeheer.

Waterstof en batterijen: een ideale 
combinatie
In mijn werk wordt regelmatig de vraag gesteld 

door onze relaties of men moet kiezen voor batte-

rij voertuigen of waterstof. Het kortste antwoord 

dat ik daarop kan geven is de vuistregel dat voer-

tuigen die nu op diesel rijden, straks op een com-

binatie van waterstof èn batterijen gaan rijden en 

dat voertuigen die nu op benzine rijden, straks op 

batterijen alleen rijden. 

Nuance: licht en zwaarder 
transport
Iedereen kent wel de Tesla en die redt het prima 

op batterijen. Anders wordt het bij zwaardere 

voertuigen. Vrachtwagens en grotere bestelbus-

sen hebben veel meer energie nodig om voort te 

bewegen en daarvoor zijn veel meer batterijen 

nodig. Die batterijen zijn zwaar en dermate groot 

dat het heel moeilijk is om die tegen acceptabe-

le netbeheerkosten snel te kunnen opladen. Het 

duurt feitelijk gewoon te lang om ze op te laden. 

Het gewicht van de batterijen is bij bestelbussen 

maar ook vrachtwagens echt een probleem, het 

beperkt de laadcapaciteit en vaak wordt het maxi-

mum toegestane gewicht voor een B-rijbewijs 

overschreden.

Waterstof tanken gaat veel sneller 
dan batterijen opladen
Een duidelijk voordeel van waterstof is dat je het, 

net als benzine en diesel, heel erg snel kunt tan-

ken. Binnen vijf minuten zit je tank vol en kun je 

tussen de 500 en 1.000 kilometer rijden, afhanke-

lijk van hoe groot de tank is. Toen een grote bier-

bouwer ons vroeg wat ze moesten doen aan het 

probleem van de lange laadtijd van hun toekom-

stige elektrische vrachtwagens, bleek dat ze er 8 

wilde kopen, 5 om te rijden terwijl er drie ston-

den te laden. Een kostbare aangelegenheid. Kort 

gezegd kwam ons advies erop neer dat ze in de 

vrachtwagens een waterstof fuel cell (brandstofel) 

laten inbouwen waardoor veel kleinere batterijen 

nodig zijn. Tijdens het rijden laadt de fuel cell 

de batterijen op. Besparing: 1,5 miljoen op de 

drie extra vrachtwagens en nog veel meer op de 

inmiddels onnodige verzwaring van hun elektra 

infrastructuur en netbeheerkosten. 

Waterstof plus Batterijen 
is hybride
Waterstof auto’s zijn elektrische auto’s. waterstof 

is, net als een batterij, een energiedrager maar 

dan veel lichter en veel sneller te tanken. Maar ie-

dere waterstofauto heeft dus ook een batterij aan 

boord, zij het een kleinere. Deze batterij vangt re-

menergie op en levert het piekvermogen om snel 

te accelereren. Immers, een fuel cell is een kleine 

energiecentrale.

Netbeheer 
Netbeheerders hebben groeiende interesse in het 

produceren van waterstof. Waarom? Steeds vaker 

zijn er pieken in het aanbod van elektriciteit. Net-

beheerders kunnen deze opvangen door met deze 

stroom en water duurzame waterstof te maken. 

Windmolenparken op zee kunnen deels op loca-

tie de stroom leveren om waterstof te produceren 

en deze via een pijpleiding aan land te brengen. 

Daardoor hoeft de kostbare koperen elektra lei-

ding niet steeds te worden verzwaard. Bovendien 

is er bij de transport van elektriciteit over lange 

afstanden netverlies, bij waterstoftransport niet. 

Ten derde is waterstof goed op te slaan en kan er 

biogas van gemaakt worden.

Waterstof is economie
De ontwikkeling van waterstof- en batterijtechno-

logie gaat snel. Daardoor ontstaan nu veel hoog-

waardige banen in de reële economie, vaak in sa-

menwerking met Hogescholen en Universiteiten. 

Het biedt kansen voor Nederlandse innovatie en 

werkgelegenheid.

Marcus Rolloos is werkzaam bij DEOdrive (Duurza-

me Energie Oplossingen) in Leiderdorp. DEOdrive 

adviseert en ontwikkelt energiesystemen (zero emissie 

generatoren) met waterstof- en batterijtechnologie 

en werkt daarvoor in een Europees project samen met 

de Hogeschool Rotterdam. Voor de VVD is hij raadslid 

in Oegstgeest en actief lid van VVD netwerk Liberaal 

Groen. www.deodrive.nl en www.horizonh2.nl

DE WATERSTOFECONOMIE IN NEDERLAND

OVER DE AUTEUR
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Uit VVD-Community
Armoede bij kinderen
Volgens de cijfers van het Centraal Bureau voor Statistiek leefden in 2014 zo’n 421.000 kinderen in een gezin met een laag inkomen. Deze gezinnen moeten 

van weinig geld rondkomen. Zo zijn bijvoorbeeld nieuwe kleren, op vakantie gaan, sport of muziekles voor hen niet vanzelfsprekend. Ook de bestuurders 

binnen de VVD houden zich dagelijks bezig met dit onderwerp. In de Community werd de discussie gestart, hoe kunnen wij als VVD lokaal iets doen om de 

armoede bij kinderen te bestrijden? Een greep van de reacties uit de Community.

Ik zit te luisteren naar de Kinderombudsman en hij vertelt over armoede bij kinderen. Eigenlijk is dit een heel interessant onderwerp waar wij juist 

vanuit het liberale gedachtengoed iets mee zouden kunnen doen. Is het een idee om eens te kijken hoe wij vanuit de VVD iets met dit onderwerp 

kunnen doen op lokaal niveau? Wie is bereid om eens met mij mee te denken of heeft goede voorbeelden?

Laura Werger

VVD Gouda

Ik heb armoedebestrijding in mijn portefeuille en ik heb een mooi voorbeeld met de zogenaamde ‘kindbonnen’. Ook door het ministerie als ‘best 

practice’ erkend. 

Ronald Bakker

Wethouder Waalwijk

In de aanbevelingen van de Kinderombudsman wordt ook gesproken over een zogenaamd kindpakket. Sommige gemeenten nemen al die aanbe-

velingen klakkeloos over. Een echt VVD Verhaal ontbreekt in mijn beleving. Ik ben benieuwd naar jullie ideeën. 

Wat ik mis in de hele discussie is dat die puur gericht is op het aanbieden van extra voorzieningen voor kinderen en gezinnen met kinderen zonder 

dat men kritisch is op de rol van de ouders. Er zou meer aandacht mogen zijn voor ouders/opvoeders die kinderen zonder ontbijt, schone kleren, 

met slechte gebitten etc. laten opgroeien. Al deze losse aandachtspunten zouden aan elkaar gekoppeld toch reden moeten zijn om kinderen voor 

hun ouders te beschermen .Hoe lastig dat trouwens ook is.

Sander Bos

Wethouder West Maas en Waal

Wat een geweldige dynamiek in dit topic! Het lijkt me inderdaad goed om eens bij elkaar te komen. Ik ga daarom graag aan de slag om een infor-

mele meeting te organiseren, zodat we met zijn allen kunnen sparren, ervaringen delen, en verkennen hoe we de problematiek van kinderen en 

armoede liberaal zouden kunnen tackelen. 

Ik stel voor om - rekeninghoudend met ieders agenda - een datum te prikken rond begin november. Vanzelfsprekend zal er ook voor de nodige 

catering worden gezorgd. 

Graag verneem ik of hier animo voor is, zodat ik met de organisatie aan de slag kan. Laat mij dat hieronder even weten. Ik zie er in elk geval naar uit!

Ronald Bakker

Wethouder Waalwijk
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Ik ben blij met dit topic, worstel hier als wethouder met o.a. jeugd ook mee. Ik ben heel benieuwd naar jouw best practice Ronald, zou ik dat van 

je mogen zien? Ik ben het eens met de opmerkingen dat de rol van de ouders belangrijk is. Tegelijkertijd moeten we denk ik ook waken voor be-

voogding, met het vingertje wijzen naar wat er niet goed gaat. Een balans hiertussen is nog niet echt gemakkelijk denk ik. En voor mij staat voorop 

dat de kinderen niet de dupe mogen worden van (keuzes/beperkingen) van ouders.

Esther Hollenberg-Logchies

VVD Castricum

Er is inmiddels een aantal keer overleg geweest o.a. met Tweede Kamerlid Perjan Moors en een aantal van de deelnemers aan dit topic. Er is stuk in 

het verkiezingsprogramma opgenomen. Na de verkiezingen interessant om in een nieuw of bestaand thematisch op te pakken!

Sander Bos

Wethouder West Maas en Waal

Ook meedoen? 
Heeft u een idee, een vraag of kunt u wel wat advies van een medebestuurder gebruiken? Meldt u dan aan voor VVD Community.  Op pagina 2 

van deze editie van Liberaal Bestuur vindt u alle informatie over uw aanmelding bij de Community. 

Nadat u de app heeft geïnstalleerd kunt u gelijk in gesprek met alle VVD’ers actief in de Community. Daarnaast is er de mogelijkheid om docu-

menten te delen en gegevens uit de wisselen. 

Bent u al actief?
Heeft u naar aanleiding van een topic in de Community actie ondernomen? Heeft u bijvoorbeeld een bijeenkomst georganiseerd? Laat het ons 

weten! Dit kunt u doen door een e-mail te sturen naar: liberaalbestuur@vvd.nl
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Goed gedrag 
belonen, niet 
bestraffen
Recent las ik in De Gelderlander dat ik meer moet 

gaan betalen voor het ophalen van mijn afval. Dit 

verbaasde mij zeer; in mijn regio Rivierenland 

wordt het afval netjes gescheiden en als 

VVD’er zet ik juist in op het belonen van 

goed gedrag. Nu moeten de inwoners 

de rekening betalen en dat is krom.

De afvalverwerker in de regio consta-

teert ook dat de afvalscheiding goed 

verloopt. Een goede zaak en precies de be-

doeling van de Rijksoverheid; namelijk minder 

restafval en meer hergebruik van grondstoffen. 

De belangrijkste oorzaak van de lastenstijging is 

volgens het artikel in de Gelderlander juist het 

succes van de afvalinzameling. Nu lopen de afval-

verwerkers namelijk inkomsten mis door het goe-

de inzamelgedrag van de inwoners. Ook zouden 

de dalende grondstofprijzen en een correctie op 

de CAO een rol spelen. Raar, want geld kan echt 

het probleem niet meer zijn. Dankzij afspraken 

met fabrikanten ontvangen deelnemende ge-

meenten via het Afvalfonds Verpakkingen bijna 

400,- per duizend kilo ingezamelde dranken-

kartons en voor kunststoffen/plastics ligt het be-

drag nog veel hoger. Vrijwel iedere gemeente doet 

inmiddels mee en de bedragen liggen meerjarig 

vast. Een succesverhaal zou je zeggen. 

We dragen in Nederland allemaal ons steentje 

bij. Glas in de glasbak, papier in de papierbak, 

groenten en fruit bij het gft-afval, plastic en dran-

kenkartons via de aparte zakken en grote spullen 

naar de milieustraat. Door huishoudelijk afval te 

scheiden, besparen we 6 euro elke keer als we de 

grijze kliko niet aan de weg zetten. Door bewust 

met afval om te gaan, neemt de hoeveelheid 'res-

tafval' met maar liefst de helft af en dat is goed 

nieuws! De andere helft bestaat namelijk uit 

herbruikbare grondstoffen die na inzameling, 

sortering en verwerking een nieuw leven kunnen 

krijgen. 

Gemeenten bepalen zelf hun beleid op het gebied 

van afval. In landelijke gebieden scheiden men-

sen hun afval vaker, omdat ze het van oudsher 

gewend zijn en ze gewoonweg de ruimte heb-

ben voor een paar afvalbakken. In grote steden 

blijven de recyclingpercentages achter en is de 

heffing hoger. Daar zijn aparte bakken voor bron-

scheiding ook lastiger en is het nascheiden van 

huishoudelijk afval via sorteermachines vaak de 

slimmere optie. Hoe gemeentes het vormgeven, is 

mij om het even. Maar het financiële voordeel nu 

wegnemen, mag toch niet de beloning zijn voor 

goed gedrag? 

De meeste afvalverwerkers werken steeds efficiën-

ter en drukken de kosten. Die trend is ingezet. De 

meeste raadsleden en wethouders zijn oplettend 

en kunnen milieubewust gedrag gaan belonen 

met en een lagere afvalstoffenheffing. Dat lijkt 

mij een mooi vooruitzicht in 2017 want dan snijdt 

het duurzame mes aan twee kanten en wint ieder-

een: het milieu en de portemonnee. Doet u mee? 

Remco Dijkstra

Tweede Kamerlid portefeuille milieu

“Maar het financiële voor-
deel nu wegnemen, mag 
toch niet de beloning zijn 
voor goed gedrag?”

In Beverwijk staat een meerderheid van de ge-

meenteraad positief tegenover het voorstel om 

bijstandsgerechtigden niet meer aan te zetten 

tot initiatief om een baan te vinden. De indieners 

stellen dat het aanzetten van mensen tot initiatief 

onderdrukkend is, slecht voor het zelfvertrouwen 

en demotiverend werkt. Een soort basisinkomen 

biedt volgens het voorstel uitkomst. Wel bijstand 

ontvangen, maar geen tegenprestatie hoeven leve-

ren. De huidige participatiewet biedt ruimte voor 

dit soort experimenten.

Het voorstel doet voorkomen alsof het zoeken 

naar werk en financiële zelfstandigheid een straf 

is. Dit is hoogst merkwaardig. De VVD vindt een 

sociaal vangnet belangrijk. Het idee van een vang-

net is echter dat iemand, zolang het nodig is, fi-

nanciële ondersteuning krijgt. Ondertussen heeft 

de ontvanger de gelegenheid om te trachten weer 

financieel zelfstandig te worden. Indien deze eis 

weggenomen wordt vervalt het hele idee van soli-

dariteit. Dit druist volledig in tegen het idee van 

een sociaal vangnet en doet het draagvlak voor 

dit sociale vangnet geen goed.

 

In het verleden zijn er meer van dit soort expe-

rimenten geweest in de vorm van de Beeldende 

Kunstenaars Regeling, Wet Inkomensvoorziening 

Kunstenaars en tot slot de Wet Werk en Inkomen 

Kunstenaars. Al deze experimenten faalden en 

werden stopgezet. De gewone bijstand bleek voor-

deliger. Het Centraal Plan Bureau heeft daarbij 

berekend dat het totale aantal gewerkte uren bij 

een basisinkomen met ruim 5,3% daalt  en on-

derzoeksinstituut TNO stelt dat een activerende, 

dwingende sociale zekerheid nodig is om de wel-

vaart op peil te houden en inkomensongelijkheid 

en armoede te beperken . De voorstanders van 

het basisinkomen stellen dat de ontheffing van 

verplichtingen mensen in staat stelt om zich te 

ontplooien en zo aan een inkomen te komen. Uit 

cijfers van de inspectie van het ministerie van So-

ciale Zaken en Werkgelegenheid uit 2013 blijkt 

echter dat twee derde van de bijstandspopulatie 

al een formele of informele ontheffing had van 

de sollicitatieplicht . Het leidde voor deze groep 

niet tot de resultaten die de initiatiefnemers voor 

ogen hebben.

Het invoeren van repressievrije bijstand of een ba-

sisinkomen is daarbij een verspilling van talent. 

Mensen hebben soms een zetje nodig. Als dit niet 

gebeurt, blijven mensen met talenten thuis zit-

ten. Het is alsof de maatschappij en de gemeen-

te deze mensen als kansloos bestempelen en er 

het liefst niet meer naar omkijken. Willen wij 

die boodschap uitdragen? Deze mensen zijn niet 

kansloos of lui, maar verdienen onze steun en res-

pect. Daarbij zullen de meesten de verplichtingen 

niet als last ervaren en er begrip voor hebben. De 

VVD gaat uit van de kunde van mensen op elk ni-

veau, van de mensen op kantoor tot de mensen 

op straat, en weigert deze mensen af te danken. 

Werk is meer dan alleen een inkomen, het is de 

sleutel tot het opbouwen van een bestaan.

Kevin Benning

Steunfractielid VVD Beverwijk, Student Politicologie

Serge Ferraro

Fractievoorzitter VVD Beverwijk 

“Sociaal experiment 
is anti-sociaal”
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“Dan ga je toch 
buiten staan voor
beter bereik?”

Goede mobiele telefonische bereikbaarheid is 

vandaag de dag een vanzelfsprekendheid zou 

je verwachten. Zeker als je de reclames van pro-

viders mag geloven waarbij de ene provider nog 

sneller internet of meer data aanbiedt tegen een 

lagere abonnementsprijs dan de an-

der. Maar niets is minder waar. In 

onze gemeente zijn er anno 2017 

nog steeds kernen waar inwoners 

en bedrijven niet of nauwelijks kun-

nen bellen omdat er geen goede mo-

biele dekking is. Kernen van meer 

dan 1.000 inwoners waarbij men in 

de tuin moet gaan staan om net 1 

streepje ontvangst te kunnen krij-

gen. En we zijn zeker niet de enige 

gemeente. Onlangs bleek uit een pu-

blieksonderzoek voor de regionale 

omroepen en de NOS dat tientallen 

dorpen in Nederland nog altijd nau-

welijks mobiel bereik hebben. En 

dan hebben we het niet over kleine 

providers maar over grote landelijk 

opererende namen als Ziggo, Vodafone en KPN.

Een streepje ontvangst
Na een oproep van een ondernemer die veel van-

uit eigen huis werkt en nagenoeg mobiel niet be-

reikbaar is zijn wij als VVD thuis bij deze onderne-

mer gaan kijken. Daar zagen we dat ze inderdaad 

met het duurste abonnement van een van de gro-

te providers zo goed als geen bereik had in haar 

huis. Af en toe eens een streepje ontvangst maar 

die viel al gauw weer weg.  Na contact gehad te 

hebben met de webcare van desbetreffende pro-

vider kregen we als antwoord dat het probleem 

niet bekend was maar dat ze, als we een aantal 

nummers konden verzamelen in de omgeving, de 

technische dienst konden vragen een onderzoek 

te starten naar de mobiele dekking. 

Die handschoen hebben we direct opgepakt.  Er 

is een foto gemaakt van de ondernemer staand 

op een picknicktafel in de achtertuin met de tele-

foon in de lucht geheven op zoek naar ontvangst 

en we zijn een actie gestart op onze lokale Face-

bookpagina om meer nummers te verzamelen. 

Binnen een paar uur stroomden de reacties bin-

nen en werd het bericht flink gedeeld in de omge-

ving. Na een dag hadden we meer dan 50 reacties. 

Op al deze reacties hebben wij een reactie terug 

geschreven waarbij we in het begin nog moesten 

vragen aan diegene die had gereageerd 

waar ze woonden en welke provider ze 

hadden. Maar na verloop van tijd werd 

dit door iedereen automatisch aangege-

ven. 

Niet alleen in de raadszaal
Na een paar dagen hebben we weer 

contact gehad met de desbetreffende 

provider. Ze hebben ons aangegeven dat 

ze begin dit jaar lage frequenties zullen 

gaan toevoegen aan het mobiele opstel-

punt in de omgeving. “Dan wordt de 

dekking aanzienlijk verbeterd”, aldus 

de woordvoerder namens de provider. 

Dit antwoord hebben we teruggekop-

peld aan iedereen die had gereageerd 

op ons bericht op Facebook. Wij zijn blij dat we 

voor een deel van onze inwoners en ondernemers 

de dekking hebben kunnen verbeteren. Politiek 

hoeft zich niet tot de raadszaal te beperken maar 

kan ook buiten de raadszaal mensen en organisa-

tie met elkaar verbinden om een betere samen-

leving te realiseren. Wij hebben in Weststelling-

werf niet voor niets de titel: “Samen werken aan 

Weststellingwerf” gekozen voor ons verkiezings-

programma.

Roelof Theun Hoen

Fractievoorzitter VVD Weststellingwerf




